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EXTRAS 

din stenograma ședinței Senatului din 30 mai 2018

Doamna Silvia-Monica Dinică:

Mulțumesc, domnule președinte.

Stimați colegi,

Titlul declarației mele politice de astăzi este „Efectul indiferenței - o școală distrusă de 

incendiu”.

Aș dori să vă atrag atenția asupra lipsei autorizațiilor ISU la școlile din București. Școala 

nr. 124 a ars zilele trecute. Nu avea autorizație ISU, la fel ca majoritatea școlilor din capitală. 

Considerăm școala un loc sigur și ne trimitem copiii acolo să învețe.

Bucureștiul, orașul cu peste 2 milioane de locuitori, este cel mai bogat oraș al României, iar 

bogăția lui culturală provine și de la cele 642 de școli ce se regăsesc aici. Dintre ele, doar 44 de 

unități aveau în septembrie 2017 autorizație ISU. Nu este însă cazul Școlii nr. 124, din sectorul 5, 

care acum două zile a fost distrusă complet într-un incendiu puternic. „Nu vreau să mă gândesc ce 

s-ar fi întâmplat dacă ar fi fost copiii la cursuri”, spune părintele unuia dintre elevii ce învățau la 

această școală. Peste 750 de copii învățau la Școala nr. 124.

Am auzit inclusiv în plenul Senatului, în cadrul dezbaterilor din sesiunea anterioară, că sunt 

foarte greu de obținut aceste autorizații, că procedurile sunt greoaie și costurile mari. Și totuși, anul 

acesta, Primăria Sectorului 5 a redus la jumătate bugetul educației, a redirecționat banii către 

domeniul culturii, sportului și cultelor și către înierbarea liniilor de tramvai.

Nici la sectorul 6 situația nu este mai roz. Pentru toate școlile din sector, costul lucrărilor 

necesare obținerii autorizației de securitate la incendiu este undeva la 30 - 40 de milioane de lei, 

conform estimărilor primarului sectorului. Aceeași primărie însă își propune, în schimb, să 

cheltuiască în următorii doi ani 150 de milioane de lei pentru modernizarea parcurilor și 

amenajărilor peisagistice.

În cadrul sectorului 4, bugetul aprobat de investiții pentru învățământ este de 57 de 

milioane, destinate în mare parte obținerii autorizațiilor ISU. Pentru întreținerea spațiilor verzi sunt 

alocați de trei ori mai mulți bani, undeva la 144 de milioane de lei.

Octavian Paler spunea: „Nimic durabil nu se poate întemeia pe indiferență.” În România 

sunt la momentul actual 3 700 de școli ce nu dețin autorizație de incendiu. Vorbim despre un 

pericol incontestabil pentru copiii noștri. În 2015 a fost Colectiv, acum un an s-a prăbușit un tavan, 

acum două zile a ars o școală și, din fericire, nu erau oameni înăuntru. Dacă dăm bani publici pe 

borduri, panseluțe, pomi și iepuri gigant din polistiren, nu este oare nevoie să alocăm bani acolo 

unde chiar avem nevoie de ei?

Mulțumesc.

Silvia Dinică, senator, Circumscripția electorală nr. 42 - București


